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REVISTA PRESEI 
 

 Singurul adăpost non-stop pentru victimele violenţei domestice din Bucureşti, la un pas de a fi închis/ Protest 
în faţa Primăriei Capitalei 
Câteva zeci de femei au protestat, marţi, în faţa Primăriei Capitalei, nemulţumite de faptul că singurul adăpost 
non-stop pentru victimele violenţei domestice din Bucureşti este la un pas să se închidă. 
Centrul de găzduire în regim de urgenţă destinat victimelor violenţei domestice – Casa Invicta se va închide 
începând cu 1 mai 2019, după ce Primăria Capitalei nu a mai finanţat proiectul, a anunţat Asociaţia Anais pe 
pagina de Facebook. 
Primăria Capitalei a anunţat, ca răspuns, că nu au a oprit finanţarea centrului, care avea o capacitate de 16 locuri, 
fiind vorba despre expirarea licenţei de funcţionare provizorie pe 23 martie 2019, ceea ce înseamnă, arată 
instituţia condusă de Gabriela Firea, că finanţarea în continuare a acestui proiect ar fi fost ilegală. 
Potrivit municipalităţii, Centrul de sprijin pentru familii defavorizate, care aparţine Primăriei Capitalei, are de 
asemenea, program non-stop. 
În plus, Primăria Capitalei a acuzat că 75% din bugetul destinat centrului Invicta era folosit pentru cheltuielile de 
personal. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raportul Comisiei Economice privind manipularea ROBOR | BNR: Este compromis. Solicitarea de sancţionare 
a Băncii Centrale, cel puţin ciudată/ REACŢIA Consiliului Concurenţei 
Raportul Comisiei Economice a Senatului este compromis, pentru că a ignorat poziţiile Consiliului de Administraţie 
al BNR, care a fost prezent în comisie, iar în aceste condiţii solicitarea care îi priveşte pe oficialii băncii este cel 
puţin ciudată, a declarat Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al BNR 
„Raportul vizează o investigaţie a Consiliului Concurenţei, în legătură cu un caz punctual. Extrapolararea spre 
ROBOR nu are niciun argument serios. Mi se pare cel puţin ciudat că poziţiile Consiliuliui de Administraţie al BNR, 
care a fost prezent în comisie, nu au fost luate în considerare, în schimb nişte opinii ale dlui Isar sunt considerate 
adevăruri absolute. Dacă acesta e raportul, el e compromis total şi în consecinţă, prin ignorarea poziţiei BNR, este 
cel puţin ciudată solicitarea legată de domnii Cinteză şi Şerban”, a declarat pentru MEDIAFAX Dan Suciu. 
Şeful Comisie economice a Senatului Daniel Zamfir a anunţat că raportul forului legislativ arată că ROBOR a fost 
manipulat, iar Comisia va propune demiterea preşedintelui Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu, precum şi 
sancţionarea lui Nicolae Cinteză, directorul Direcţiei Supraveghere al BNR şi a lui Şerban Matei, director al 
Direcţiei de relaţii internaţionale a BNR. 
„ROBOR a fost manipulat, calcularea lui pe baza unor cotaţii s-a dovedit a nu fi una transparentă, ci una aranjată. 
Comisia economică a propus încă de pe 20 martie (de la prezentarea raportului parţial) fie să se decupleze ROBOR 
de la calculul dobânzilor creditelor în lei, fie să se schimbe modalitatea de calcul a acestui indice”, a declarat 
preşedintele Comisei Economice, senatorul ALDE Daniel Zamfir, marţi, la Parlament. 
În urma anchetei, forul legislativ propune demiterea preşedintelui Consiliului Concurenţei, Bogdan Chirţoiu şi 
modificarea Legii privins statutul senatorilor şi al deputaţilor, prin introducerea unei sancţionări drastice a 
parlamentarilor care nu s-au prezentat în faţa anchetei când au fost invitaţi. 
„Având în vedere concluziile formulate, Comisia a înaintat deja raportul anchetei Biroului permanent în vederea 
transmiterii către preşedintele României a propunerii de demitere a lui Bogdan Chiriţoiu din funcţia de preşedinte 
al Consiliului Concurenţei. (...) A treia propunere a Comisiei, conform articolului 9 (3) din Legea privind statutul 
deputaţilor şi al senatprilor, Comsiiile de anchetă parlamentară pot cita orice persoană care lucrează în cadrul 
Guvernului sau în cadrul celorlalte organe al administraţiilor publice, acestea fiind obligate să se prezinte în faţa 
comisiei de anchetă. Dat fiind refuzul sistematic al domnului Florin Cîţu de a participa în calitate de fost trezoriei 
al ING la audierile din cadrul comisiei parlamentare privind investigaţia legat de Consiliul Concurenţei, Comisia 
economică a decis să propună modificarea legii în sensul sancţionării persoanelor citate care refuză audierea”, a 
adăugat Zamfir. 
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O altă propunere transmisă Biroului permanent al Senatului este sancţionarea Directorului de Supraveghere al 
BNR, Nicolae Cinteză. „Dat fiind refuzul repetat al domnului Nicolae Cinteză, director al Direcţiei de Supraveghere 
al Băncii Naţionale şi Şerban Matei, director al Direcţiei de relaţii internaţionale a BNR, Comisia economică a 
propus Biroului Permanent al Senatului să transmită o solicitare guvernatorului Băncii Naţionale privind 
sancţionarea corespunzătoare a celor doi angajaţi. Astea sunt propunerile Comisiei economice, care au fost 
înaintate Biroului permanent al senatului: să înainteze preşedintelui României demiterea preşedintelui Consiliului 
Concurenţei pentru abateri grave de la lege, modificarea legii statutului senatorilor şi deputaţilor pentru a 
sancţiona drastic pe senatorii şi deputaţii care nu se prezintă la Comisia de anchetă şi, bineînţeles sancţionarea 
domnului Cinteză”, a susţinut Daniel Zamfir. 
CONSILIUL CONCURENŢEI: RAPORTUL COMISIEI ECONOMICE CONŢINE INEXACTITĂŢI ŞI INFORMAŢII SCOASE DIN 
CONTEXT 

 Raportul Comisiei Economice privind ROBOR conţine numeroase inexactităţi, iar multe informaţii sunt scoase din 
context sau prezentate eronat, concluziile Raportului fiind stabilite de senatorul Zamfir chiar înainte de a demara 
ancheta, arată un comunicat al Consiliului Concurenţei. 
Şeful Comisie economice a Senatului Daniel Zamfir a anunţat marţi că raportul forului legislativ arată că ROBOR a 
fost manipulat, iar Comisia va propune demiterea preşedintelui Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu. 
„ROBOR a fost manipulat, calcularea lui pe baza unor cotaţii s-a dovedit a nu fi una transparentă, ci una aranjată. 
Comisia economică a propus încă de pe 20 martie (de la prezentarea raportului parţial) fie să se decupleze ROBOR 
de la calculul dobânzilor creditelor în lei, fie să se schimbe modalitatea de calcul a acestui indice. Preşedintele 
Consiliului Concurenţei a acţionat împotrivia legii, cu rea credinţă şi a determinat inchiderea acestei investigaţii 
nesancţionând băncile deşi avea numeroase elemente care să îl ducă la faptul că ROBOR a fost manipulat”, a 
declarat Daniel Zamfir. 
În replică, Consiliul Concurenţei spune că investigaţia a respectat toate procedurile legale şi a condus la aflarea 
adevărului: nu a existat un cartel între bănci în vederea creşterii ROBOR în octombrie 2008. 
„Concluziile raportului de investigaţie au fost aprobate în unanimitate de Plenul Autorităţii de Concurenţă. De 
asemenea, reamintim că Autoritatea de Concurenţă s-a consultat cu Comisia Europeană care investiga, la acel 
moment, astfel de practici anticoncurenţiale la nivel comunitar. Nici Consiliul Concurenţei şi nici Comisia 
Europeană nu au găsit genul acesta de dovezi în România şi, ca urmare, amenda forului comunitar a fost doar 
pentru faptele anticoncurenţiale din Marea Britanie. 
Consiliul Concurenţei respectă toate autorităţile statului şi a colaborat cu Comisia economică a Senatului, 
participând la audieri şi transmiţând toate documentele care au legătură cu ancheta. 
Datele din aceste documente, însă, nu au nicio legătură cu situaţia din prezent de pe piaţa bancară, având în 
vedere faptul că, în perioada investigată de Consiliul Concurenţei, aproximativ 4,5% din creditele acordate de 
bănci aveau dobânzile calculate în funcţie de ROBOR, iar cotaţia indicelui era sub nivelul tranzacţiilor de pe piaţa 
interbancară. Abia în 2010 a fost introdusă obligaţia ca dobânzile la împrumuturile în lei să se calculeze pe baza 
indicelui ROBOR. 
În acest fel, au fost generate discuţii lipsite de fundament şi consistenţă, în detrimentul unor eforturi autentice de 
identificare a unor soluţii reale pentru problemele actuale cu care se confruntă consumatorii români. 
De altfel, concluziile Raportului Comisiei Parlamentare au fost stabilite de Dl. Senator Zamfir chiar înainte de a 
demara ancheta, încă din decembrie acesta solicitând demiterea Preşedintelui institiţiei. 
Cu regret constatăm că Raportul conţine numeroase inexactităţi, iar multe informaţii sunt scoase din context sau 
prezentate eronat. 
În general, cazurile instrumentate de Consiliul Concurenţei au o dimensiune tehnică specifică, cu atât mai mult 
cele din domeniul bancar, astfel că orice analiză necesită experiză la un nivel foarte ridicat şi o perioadă de timp 
suficient de mare pentru a cerceta şi avea o idee clară şi exactă domeniului. 
Din acest motiv, considerăm că este foarte important ca documentarea să fie corectă pentru a înţelege 
procedurile naţionale/europene în domeniul concurenţei şi pentru a nu specula în găsirea unor corelaţii 
(artificiale) acolo unde ele nu există. De exemplu, în situaţia în care raportul de investigaţie nu constată vinovăţia 
companiilor investigate, legea nu prevede audierea acestora pentru că nu au motiv să îşi exercite dreptul la 
apărare. 
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În acelaşi timp, Propunerile Comisiei Parlamentare sunt surprinzătoare având în vedere faptul că Parlamentul 
României a fost de accord, iar europarlamentarii români au votat Directiva europeană, în vigoare, care prevede că 
autoritatea de concurenţă trebuie să îşi poată desfăşura activitatea independent de sfera politică şi interzice 
demiterea conducerii din motive legate de aplicarea reglementărilor în domeniu. 
Legislaţia în domeniul concurenţei este legislaţie europeană, toate actele administrative emise de Autoritatea de 
Concurenţă fiind supuse controlului judiciar. În acest context, orice parte interesată, nemulţumită de deciziile 
noastre, se poate adresa Curţii de Apel Bucureşti şi, ulterior, Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie. Nu se poate crea un 
paralelism faţă de instanţe şi nimeni nu se poate substitui acestora. 
De asemenea, am solicitat Comisiei Parlamentare să păstreze confidenţialitatea datelor pentru a nu compromite 
procesele instituţiei, cu impact direct asupra încasărilor la bugetul statului având în vedere că valoarea totală a 
amenzilor aflate pe rolul instanţelor depăşeşte 200 milioane euro. 
Deciziile privind constatarea şi sancţionarea faptelor anticoncurenţiale sunt confirmate de Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie în proportie de 95%, ceea ce demonstrază ca instituţia instrumentează cazuri solide, bine 
fundamentate. 
Ca urmare a activităţii investigative, Autoritatea de Concurenţă a aplicat amenzi de aproximativ 700 milioane 
euro, de la înfiinţare şi până în prezent, din care 93,5 milioane euro anul trecut. În acelaşi timp, acţiunile 
Consiliului Concurenţei au generat beneficii pentru consumatori de peste 1 miliard de euro prin scăderea 
preţurilor. 
Toate aceste arată că autoritatea foloseşte toate instrumentele legale pe care la are la dispoziţie pentru găsi 
soluţii şi a apăra interesele consumatorilor români, fiind preocupată de rezolvarea problemelor actuale. 
De exemplu, în ceea ce priveşte sistemul bancar românesc, autoritatea de concurenţă a propus o serie de soluţii 
pentru creşterea concurenţei, astfel încât să crească creditarea în condiţii mult mai bune pentru consumatori 
(credite mai ieftine), cum este transpunerea Directivei privind Serviciile de Plată (Revised Payment Service 
Directive), care deschide piaţa către noi actori (de ex: fintech-uri), dar care nu a fost încă preluată în legislaţia 
naţională, deşi termenul de implementare era ianuarie 2018. Principalul avantaj al dezvoltării companiilor din 
domeniul fintech îl reprezintă intensificarea concurenţei în sectorul financiar şi scăderea comisioanelor. O altă 
soluţie a fost capitalizarea CEC Bank, precum şi facilitarea refinanţării creditelor la o altă bancă decât cea care a 
acordat: persoanele care vor să îşi refinanţeze creditele la alte bănci pentru a a avea costuri mai mici întâmpină 
greutăţi, mai ales la cazul creditelor ipotecare, în condiţiile în care valoarea actuală a ipotecii a scăzut sub valoarea 
iniţială. Astfel, autoritatea propune ca pentru partea de garanţie rămasă neacoperită să se implice statul, prin 
intermediul unuia sau mai multor fonduri de garantare. O altă propunere este stimularea creditării prin taxare: 
taxele aplicate băncilor să scadă pe măsură ce acordă mai multe credite”, încheie comunicatul Consiliului 
Concurenţei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Finanţelor va împrumuta 300 milioane lei Comisiei de Prognoză pentru Fondul de Dezvoltare şi 
Investiţii 
Ministerul Finanţelor Publice va împrumuta cu 300 de milioane de lei Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză, 
pe o perioadă de cinci ani, la o dobândă de 1% pe an, pentru constituirea sumelor necesare funcţionării Fondului 
de Dezvoltare şi Investiţii, potrivit unui proiect de Hotărâre publicat de CNSP. 
"Se aprobă acordarea de către Ministerul Finanţelor Publice a unui împrumut în sumă de 300 milioane lei din 
disponibilităţile contului curent general al trezoreriei statului, pentru Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză, 
în scopul constituirii sumelor necesare funcţionării Fondului de Dezvoltare şi Investiţii. Împrumutul se acordă pe o 
perioadă de 5 ani, cu o rată a dobânzii de 1% pe an. (...) Pentru neplata la termen a împrumutului se calculează o 
dobândă de 0,02% pentru fiecare zi de întârziere, până la data stingerii obligaţiei", se precizează în proiectul citat. 
Fondul de Dezvoltare şi Investiţii a fost înfiinţat prin Ordonanţa 114/2018 pentru finanţarea proiectelor de 
investiţii ale unităţilor/subdiviziunilor administrativ-teritoriale în domenii prioritare. 
Conform Ordonanţei, sursa de finanţare a Fondului o reprezintă împrumuturile în lei, acordate din disponibilităţile 
contului curent general al Trezoreriei Statului. 
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Fondul de Dezvoltare şi Investiţii este gestionat de CNSP care solicită acordarea de împrumuturi aprobate prin 
hotărâre de e Guvern emise anual în limita plafoanelor aprobate prin lege. 
Pentru anul 2019, plafoanele de contractare şi de tragere acordate din disponibilităţile contului curent general al 
Trezoreriei Statului la solicitarea Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză, pentru finanţarea proiectelor de 
investiţii în cadrul Fondului de Dezvoltare şi Investiţii, sunt fiecare în sumă de 5.000 milioane lei. 
Potrivit unui proiect de Hotărâre de Guvern publicat de Ministerul Finanţelor la începutul lunii martie, acţiunile 
deţinute de stat la 28 de companii vor participa la capitalul social al Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii 
(FSDI), reprezentând un aport în natură în valoare de 10,112 miliarde de lei, 
Capitalul social total al FSDI, iniţial, este stabilit la 19,112 miliarde de lei şi este format din aport în numerar în 
valoare de 9 miliarde lei, provenit din venituri din privatizare, şi din aport în natură reprezentat de pachetele de 
acţiuni nominative în valoare 10,112 miliarde de lei, deţinute de stat la cei 28 de operatori economici. 
În capitalul FSDI vor intra acţiunile deţinute de stat la următoarele companii: Engie România, Electrica, Delgaz 
Grid, E.ON Energie România, Chimcomplex, OMV Petrom, Telekom România Communications, Loteria Română, 
IAR, Oil Terminal, Compania Naţională Administraţia Porturilor Dunării Maritime, Romgaz, Hidroelectrica, 
Compania Naţională Aeroporturi Bucureşti, Nuclearelectrica, Imprimeria Naţională, Conpet, Aeroportul 
Internaţional Timişoara Traian Vuia, Societatea de Tratament Balnear şi Recuperare a Capacităţii de Muncă 
TBRCM, Administraţia Porturilor Dunării Fluviale, Compania Naţională pentru Controlul Cazanelor, Instalaţiilor de 
Ridicat şi Recipientelor sub Presiune, Cuprumin Abrud, Societatea Naţională a Sării, Romaero, Administraţia 
Porturilor Maritime Constanţa, Administraţia Canalelor Navigabile, Antibiotice şi Compania Naţională Unifarm. 
Administrarea FSDI se va face în sistem dualist, de către un Consiliu de supraveghere şi un Directorat, în 
conformitate cu prevederile Legii nr.31/1990, republicată, cu modificările şi completările ulterioare. 
Consiliul de Supraveghere este format din 9 membri, desemnaţi de Adunarea generală a acţionarilor în urma unui 
proces de selecţie, cu un mandat de 5 ani care poate fi reînnoit. 
Camera Deputaţilor a adoptat în şedinţa din 6 iunie 2018, în calitate de cameră decizională, Legea privind 
înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii - SA. Actul normativ a fost, însă, declarat neconstituţional 
de către Curtea Constituţională în data de 18 iulie 2018, având în vedere caracterul individual al legii şi faptul că, 
potrivit Legii nr. 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de stat ca regii autonome şi societăţi 
comerciale, "unităţile economice de interes republican se organizează ca societăţi comerciale prin hotărâre a 
Guvernului". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 1.750 de primari strâng Guvernul cu ușa / Emil Drăghici, ACoR: Codul Administrativ trebuie adoptat în regim 
de urgență maximă 
O delegație a Asociației Comunelor din România, structură care reunește aproape 90% din primăriile de la nivel 
național, i-a cerut, luni, ministrului Dezvoltării, Daniel Suciu (PSD), într-o întâlnire la sediul ministerului, adoptarea 
de către Guvern în regim de urgență a Codului Administrativ pe care aleșii locali îl așteaptă de 17 ani. Emil 
Drăghici, liderul ACoR, a declarat pentru ȘTIRIPESURSE.RO că este nevoie de reducerea numărului consilierilor 
locali, că ar trebui să se renunțe la ipocrizia prefecților apolitici și că primarii ar trebui să primească dreptul de a 
numi viceprimarul indiferent de majoritatea din primărie. 
Codul Administrativ a fost adoptat anul trecut în Parlament dar a fost respins de Curtea Constituțională. Proiectul 
comprimă într-un singur act normativ aproape 20 de legi și ordonanțe referitoare la administrația publică locală și 
aleșii locali se plâng că supralegiferarea a creat un haos din cauza prevederilor contradictorii. Acum, Guvernul se 
pregătește să adopte prin ordonanță de urgență Codul Administrativ. 
Știripesurse.ro: - Ați discutat cu Guvernul? Am înțeles că se lucrează la un nou proiect. 
Emil Drăghici: -Nu la un nou proiect, e același proiect cu armonizarea reglementărilor deja parcurse până la 
această dată cu cele care au devenit active, iar Asociația Comunelor din România a avut o întrunire cu 
vicepremierul Suciu și în unanimitate am ajuns la concluzia că se impune adoptarea în regim de urgență. Sunt o 
serie întreagă de reglementări conexe și se vine în an electoral și nimeni nu o să mai poată face nimic la anul și 
trebuie să le avem pe toate puse la punct la nivelul administrației publice locale. 
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- Care proiect rămâne? 
- Cel care a trecut de Parlament, acela se poate numi că a fost însușit pentru că dintr-un viciu de procedură s-a 
constatat neconstituționalitatea lui. 
- Cele mai importante modificări pentru aleșii locali care sunt? 
În sensul asanării legislației, armonizării pe mai multe fronturi și să nu mai avem legislație paralelă în domeniul 
administrației publice locale. 
- În ceea ce privește situația prefecților? 
Dacă vrem să fim cinstiți și drepți, cei mai apolitici sunt prefecții, dar de fapt sunt cei mai politici, că la fiecare 
schimbare de Guvern se schimbă și atunci întrebarea mea este: trebuie să fim la infinit ipocriți? În sensul că 
suntem fete mari, dar de fapt stăm pe autobandă? Așadar, așa stau lucrurile și e bine să punem în barca 
normalității realitatea. 
- Alte modificări importante? 
-Vă dau exemplul viceprimarilor. Viceprimarul este eminamente cel care îl ajută în muncă pe primar. Legislația 
actuală îl scotea oarecum din joc pe primar în a-l propune. Or, nu ni se pare corect și noi, ACoR, am mers cu un alt 
principiu nepreluat, dar poate reușim să-l introducem, că viceprimarul trebuie să fie numit în funcție prin 
dispoziția primarului, pentru că dacă vine viceprimar ăla care este opozantul tău, vă dați seama că acolo va fi o 
armonie...Cel mult, să fie numit viceprimarul în funcție numai la propunerea primarului, dar și aici avem o 
problemă, că dacă primarul nu are o majoritate, ceilalți care constituie majoritatea vor spune că îl băgăm pe ăsta 
să fie un ghimpe în mandat. Cui servește o astfel de hârjoneală? 
Noi reclamăm o foarte mare politizare la nivelul comunelor dat fiind faptul că avem 11 consilieri la 1000 si ceva de 
oameni, nu se poate. Or, la un oraș mare de 200.000 de locuitori, ai 27 sau 28 de consilieri locali. E clar că aici 
avem o încărcătură politică foarte mare la nivel local. Dar toate partidele vor să aibă cât mai mulți în fiecare 
unitate administrativ teritorială. 
Proiectul Codului Administrativ este propunerea Asociației Comunelor din 2002, de 17 ani tot pedalăm pe nevoia 
de (a fi adoptat, n.red.), iar din 2003 am venit și cu propunerea Codului Finanțelor Locale. Acum te duci și ai 10-15 
reglementări în domeniu, de multe ori iscându-se și aspecte contradictorii. 
- Când ar urma să fie adoptat Codul Administrativ? 
- Noi doar propunem, alții decid. Rugămintea și presiunea ACoR, indiferent din ce partid ar fii un primar, este 
pentru elaborarea lui în regim de urgență maximă. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă trimite la Cotroceni propunerile de miniştri interimari, după refuzul lui Iohannis. Numele 
interimarilor: Ana Birchall, Eugen Teodorovici şi Radu Oprea 
Premierul Viorica Dăncilă va transmite marţi seară preşedintelui Klaus Iohannis propunerile de numire ca miniştri 
interimari a Anei Birchall la Justiţie, a lui Eugen Teodorovici la Fonduri Europene şi a lui Radu Oprea la Românii de 
Pretutindeni. 
UPDATE ORA 18.55 Premierul Viorica Dăncilă va transmite marţi seară propunerile pentru miniştrii interimari 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă consideră ”inacceptabilă şi lipsită de fundament” decizia preşedintelui Klaus 
Iohannis de a respinge propunerile de numire a noilor miniştri pentru portofoliile Ministerului Justiţiei, 
Ministerului Fondurilor Europene şi Ministerului pentru Românii de Pretutindeni, potrivit unui comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Totodată, premierul a luat act de decizia preşedintelui de a nu da curs demisiilor ministrului Fondurilor Europene, 
Rovana Plumb, ministrului pentru Românii de Pretutindeni, Natalia Intotero, respectiv a ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader. 
”Sunt un om al dialogului şi am încercat, aşa cum era şi firesc, să am cu preşedintele Iohannis o discuţie 
premergătoare acestei decizii. Constat, cu regret, că preşedintele refuză colaborarea instituţională şi că, în 
continuare, prin acţiunile sale încearcă să împiedice buna desfăşurare a activităţii Guvernului României. Din 
păcate, campania electorală rămâne pentru preşedintele Iohannis o miză mai importantă decât continuarea 
activităţii ministerelor şi punerea în aplicare a măsurilor guvernamentale, în beneficiul românilor”, precizează 
Şeful Executivului. 
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Guvernul precizează că cele trei propuneri pentru funcţiile de ministru, respectiv Oana Florea, Tit-Liviu Brăiloiu şi 
Eugen Nicolicea respectă toate condiţiile prevăzute de Constituţia României, republicată, şi de legile organice 
aplicabile, iar persoanele nominalizate nu se află în incompatibilitate, potrivit legislaţiei în vigoare. 
Premierul Viorica Dăncilă va transmite marţi seară preşedintelui Iohannis propunerile de numire a vicepremierului 
Ana Birchall, ministru interimar pentru portofoliul Ministerului Justiţiei, a ministrului Eugen Teodorovici, ministru 
interimar pentru portofoliul Ministerului Fondurilor Europene şi a ministrului Radu Ştefan Oprea, ministru 
interimar pentru portofoliul Ministerului pentru Românii de Pretutindeni. 
PREMIERUL VA TRIMITE PROPUNERI DE INTERIMARI. DĂNCILĂ EZITĂ SĂ SEMNEZE RESTRUCTURAREA - SURSE 

”Se gândesc cum să procedeze. Unii cer ca votul pentru restructurare să se dea mâine (miercuri - n.r.), pentru că 
am avea voturile necesare, însă premierul ezită. De principiu, premierul va trimite propuneri pentru interimari, ca 
Tudorel Toader să plece cât mai repede de la Justiţie”, au precizat pentru MEDIAFAX surse politice. 
În spaţiul public au apărut numele vehiculate pentru preluarea interimatelor celor trei ministere, respectiv Eugen 
Teodorovici la Fonduri Europene, Ana Birchall la Justiţie şi Radu Oprea la Românii de Pretutindeni. 
ŞEDINŢĂ DE COALIŢIE ÎN BIROUL LUI LIVIU DRAGNEA PE TEMA RESTRUCTURĂRII GUVERNAMENTALE 

Liviu Dragnea şi mai mulţi parlamentari din coaliţie au, la ora transmiterii acestei ştiri, o şedinţă în biroul liderului 
PSD din Parlament. La şedinţă este aşteptată şi premierul Viorica Dăncilă, potrivit unor surse politice. 
Senatorii Claudiu Manda şi Şerban Nicolae, precum şi ministrul turismului Bogdan Trif participă, la ora transmiterii 
acestei ştiri, la o şedinţă cu Liviu Dragnea, în biroul acestuia din Camera Deputaţilor. Din partea ALDE este prezent 
secretarul general al formaţiunii, Daniel Chiţoiu. 
„La şedinţa coaliţiei este aşteptată şi Viorica Dăncilă”, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
Şedinţa are loc în urma anunţului preşedintelui Klaus Iohannis, care a afirmat că nu acceptă remanierea 
guvernamentală şi că aşteaptă alte propuneri. 
"În legătură cu propusa remaniere guvernamentală. Am analizat situaţia şi după părerea mea şi remanierea e un 
fel de farsă. Nu are nimic de a face cu îmbunătăţirea actului de guvernare, chit că de aşa ceva am avea nevoie, nu 
are nimic cu agenda românilor, e cauzată de o răfuială din interiorul PSD. Ca atare mi se pare că este această 
remaniere neavenită", a declarat Klaus Iohannis. 
Propunerile de remaniere au fost: Eugen Nicolicea în locul lui Tudorel Toader (ministerul Justiţiei), Oana Florea, 
ministru propus pentru Fonduri Europene în locul Rovanei Plumb şi pe Liviu Brăiloiu, la Ministerul pentru Românii 
de Pretutindeni, în locul Nataliei Intotero. Demisiile Nataliei Intotero şi a Rovanei Plumb vin ca urmare a 
candidaturii loc la alegerile europarlamentare, în timp ce în cazul lui Tudorel Toader PSD a decis retragerea 
sprijinului politic. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reprezentanţii Comisiei de la Veneţia, la Bucureşti: Întrevederi cu Iohannis şi Toader, pe tema modificărilor 
din Justiţie 
Preşedintele Klaus Iohannis va primi, miercuri, la Cotroceni, o delegaţie a Comisiei de la Veneţia, informează 
Administraţia Prezidenţială. De asemenea, ministrul demisionar al Justiţiei, Tudorel Toader, are programată o 
întrevedere cu grupul de raportori ai Comisiei. 
Întrevederea acestora cu şeful statului va avea loc la ora 11.00, miercuri, la Palatul Cotroceni. Între orele 9:00-
10:00 raportorii Comisiei de la Veneţia au programată o întâlnire la Ministerul Justiţiei cu Tudorel Toader, potrivit 
agendei oficiale a acestuia. 
Reprezentanţii Comisiei de la Veneţia vor fi săptămâna aceasta în România pentru a avea discuţii cu 
reprezentanţii instituţiilor de forţă din justiţie pe tema modificării legilor Justiţiei, a înfiinţării Secţiei de Investigare 
a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ) şi a modificărilor preconizate de puterea PSD-ALDE la codurilor penale, pregătită 
de puterea PSD-ALDE, au declarat pentru MEDIAFAX surse autorizate din domeniul justiţiei. 
Delegaţia va avea întâlniri şi membrii din conducerea Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), a Parchetului de pe 
lângă Înalta Curtea de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), a Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) şi a Secţiei de Investigare 
a Infracţiunilor în Justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Camera Deputaţilor votează astăzi modificarea codurilor penale, după ce proiectul a fost dezbătut în comisia 
„Iordache” 
Camera Deputaţilor va vota miercuri, în calitate de for decizional, modificarea codurilor penale, după ce proiectul 
a fost dezbătut în comisia condusă de Florin Iordache. Procedura parlamentară a fost reluată după ce lui Tudorel 
Toader i s-a reproşat că nu iniţiază OUG pentru aceste modificări. 
„Vom avea mâine dezbaterile în Cameră şi cred că mâine de la ora 12:00 vom avea şi votul final astfel încât să îi 
trimitem preşedintelui şi aceste două coduri. În proiectele care vor fi înaintate preşedintelui sunt numai articolele 
declarate constituţionale. O eventuală sesizare la CCR va fi respinsă după scaun, adică dacă nu am modificat 
niciun articol din cele declarate constituţionale e un exerciţiu democratic, pe care pot să îl înţeleg, că nu îşi doresc 
intrarea în vigoare. 
Eu vă spun că până pleacă parlamentul în vacanţă aceste două coduri cu articolele declarate constituţionale, va fi 
obligat preşedintele să le promulge. Vacanţa eu o consider 1 iulie. La începutul lunii iunie, pentru că nu sunt 
elemente de neconstituţionalitate, răspunsul de la Curte poate veni. În aceste condiţii singura variantă pe care o 
mai are preşedintele este de a solicita o reexaminare. În reexaminare nu avem decât să i le facem pachet, să i le 
trimitem să le promulge”, a declarat Florin Iordache. 
Comisia specială pentru legile justiţiei, condusă de Florin Iordachem, a întocmit marţi raport favorabil pentru 
proiectele de lege privind Codul penal şi Codul de procedură penală. 
Camera Deputaţilor este for decizional. 
Procedura parlamentară a fost reluată după ce ministrului demisionar al Justiţiei, Tudorel Toader, i s-a reproşat că 
nu iniţiază OUG pentru aceste modificări. Social democraţii au fost nemulţumiţi de faptul că ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader, nu a făcut posibilă aplicarea articolelor din codurile penale care au fost considerate 
constituţionale. 
”Parlamentul începuse finalizarea după decizia CCR, dar a fost greşeală a PSD că a crezut în unii care au spus că 
vor da aceste coduri prin OUG, ca să ajungă la final să meargă din câte am înţeles cu vreo 7-8 articole pe la 
Bruxelles într-o mare umilinţă. În ceea ce priveşte codurile, parlamentul să îşi urmeze cursul. Aceste legi trebuie să 
fe finalizate. Guvernul trebuie să se ocupe de programul de guvernare. Nu putem să lăsăm să se discute despre 
teme parazite luni de zile”, a declarat la începutul lunii aprilie Liviu Dragnea. 
Ulterior, PSD i-a retras sprijinul politic lui Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cine este Bogdan Licu, cel care preia funcţia de procuror general interimar 
Bogdan Licu, procurorul general interimar, a mai deţinut această funcţie după demisia fostului procuror general 
Tiberiu Niţu, timp în care a cerut redeschiderea anchetei în dosarul Revoluţiei. În martie 2016, el a renunţat la 
titlul de doctor, din cauza suspiciunilor de plagiat. 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a decis, pe 19 aprilie, ca Bogdan Licu să preia funcţia 
de procuror general interimar pentru o perioadă de două luni, după ce Klaus Iohannis a semnat decretul de 
pensionare a lui Augustin Lazăr, mandatul acestuia din urmă încheindu-se pe 27 aprilie. 
Procurorul Bogdan Licu are 50 de ani şi este adjunct al procurorului general Augustin Lazăr din 16 mai 2016. 
Procurorii CSM au decis delegarea lui Bogdan Licu chiar dacă în funcţia de prim-adjunct al procurorului general 
este Laura Oprean. 
El a fost acuzat, în 2011, că şi-ar fi plagiat teza de doctorat cu titlul “Corupţia - risc major la adresa securităţii 
naţionale”, obţinută la Academia Serviciului Român de Informaţii, sub îndrumarea lui Gabriel Oprea. Ulterior, în 
urma scandalului, a solicitat Academiei de Informaţii Mihai Viteazul retragerea titlului de doctor. În luna iulie a 
anului trecut, Bogdan Licu preciza, pentru MEDIAFAX, că neagă orice acuzaţie de plagiat. 
Nu este pentru prima dată când Bogdan Licu va conduce, interimar, Parchetul General. El a mai deţinut această 
funcţie după demisia fostului procuror general Tiberiu Niţu, iar în acea perioadă, a cerut redeschiderea anchetei 
în dosarul Revoluţiei, trimis recent în judecată. 
Potrivit CV-ului său, din 2013 până în 2016, Licu a fost prim-adjunct al procurorului general. Din ianuarie 2013 
până în mai 2013 a fost procuror la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bucureşti, de unde a fost detaşat la Oficiul 
Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor, ca reprezentant al Parchetului General. Între februarie 2012 
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şi ianuarie 2013, Licu a fost detaşat de la Parchetul Tribunalului Bucureşti la Consiliul Superior al Magistraturii, 
unde a fost consilier al preşedintelui. De altfel, Licu a fost ales membru al CSM între 13 ianuarie 2010 şi 17 
februarie 2012 după ce, din ianuarie 2009 până în ianuarie 2010, a fost vicepreşedinte al Consiliului. 
La Parchetul Tribunalului Bucureşti a fost, în 2006, în 2005 şi 2003, şef al Secţiei de urmărire penală, activitate 
întreruptă cât a fost detaşat şi la Cancelaria primului ministru, în anul 2005, la Departamentul de luptă anti-
fraudă. La Parchetul Tribunalului a fost mai întâi simplu procuror, promovat de la Parchetul Judecătoriei 
Sectorului 3, unde avea ca atribuţii coordonarea activităţii penale a Secţiei 11 de Poliţie din Capitală. 
Licu are un master în relaţii internaţionale şi integrare europeană la Şcoala Superioară de Studii Politice şi 
Administrative, obţinut în 2006 şi mai multe specializări în antifraudă. 
A absolvit Colegiul Superior de Siguranţă Naţională al Serviciului Român de Informaţii prin Academia Naţională de 
Informaţii şi a urmat, de asemenea, cursuri de specializare în domeniul combaterii contrafacerii în SUA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul ar putea aproba astăzi coplata serviciilor medicale private 
Guvernul ar putea adopta miercuri o ordonanţă de urgenţă care prevede introducerea unei contribuţii personale 
pentru serviciile medicale private, potrivit ordinii de zi a şedinţei Executivului. 
”Prin modificările propuse prin acest proiect se creează cadrul legal de reglementare a contribuţiei personale 
suportată direct de către asiguraţi, în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate, în vederea acoperirii 
contravalorii unor servicii medicale acordate de furnizorii privaţi care încheie contracte cu casele de asigurări de 
sănătate, în regim de spitalizare continuă, ambulatoriu clinic de specialitate şi ambulatoriu paraclinic, faţă de 
tarifele suportate din bugetul Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate, decontate de casele de 
asigurări de sănătate. 
Contribuţia personală se va plăti pentru unele servicii medicale, nefiind obligatorie pentru persoana asigurată, 
plata acesteia urmând a fi efectuată funcţie de opţiunea asiguratului, prin raportare la furnizorul de servicii 
medicale ales, respectiv public sau privat. Astfel, propunerea vizează, pe de o parte, faptul că pentru unele servicii, 
acordate de furnizorii privaţi, nu va fi plătită contribuţie personală iar, pe de altă parte, este opţiunea asiguratului 
în ceea ce priveşte alegerea furnizorului de servicii medicale şi, implicit, plata contribuţiei personale”, se arată în 
nota de fundamentare a proiectului de ordonanţă de urgenţă. 
Potrivit acesteia, persoanele asigurate vor avea posibilitatea să acceseze servicii medicale aferente spitalizării 
continue, ambulatoriului clinic de specialitate si ambulatoriului paraclinic, la furnizorii privaţi, pentru care, din 
bugetul Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate se suportă tarifele decontate şi furnizorilor publici, 
iar asiguratul, cu acordul prealabil în scris, va plăti o contribuţie personală, care va fi cunoscută de la momentul 
accesării serviciului medical. 
De asemenea, pe ordinea de zi a şedinţei Guvernului de miercuri se mai află un proiect de hotărâre privind 
aprobarea cifrelor de şcolarizare pentru învăţământul preuniversitar de stat şi pentru învăţământul superior de 
stat în anul şcolar/universitar 2019-2020, dar şi un memorandum pentru aprobarea negocierii Scrisorii de 
înţelegere privind avansul dintre România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, în valoare 
de 2,5 milioane USD, pentru sprijinirea activităţilor preliminare realizării Proiectului de dezvoltare Cartierul pentru 
justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Educației reduce cu 29.400 locurile pentru învățământul preuniversitar cu frecvență la zi. Sunt 
suplimentate locurile pentru învățământul profesional 
Numărul locurilor în liceele teoretice va scădea cu 30 de mii din toamnă, potrivit unui proiect al Ministerului 
Educației. În schimb vor fi mai multe locuri în şcolile profesionale. Ministrul Educaţiei spune că schimbarea 
răspunde solicitărilor venite de pe piaţa muncii şi dă asigurări că toţi elevii de clasa a 8-a vor avea unde să-şi 
continue pregătirea şcolară. 
Ministerul Educației a anunțat că va tăia din această toamnă locurile disponibile în liceele teoretice. În aceste 
unități ar urma să fie școlarizați 134 de mii de copii, față de 165 de mii în prezent. 
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În proiectul de hotărâre de guvern care ar urma să fie aprobată mâine, prevede și suplimentarea locurilor în 
școlile profesionale, pâna 60 de mii. 
Schimbarea nu va fi însoțită însă de măsuri care să îi vizeze pe profesori sau baza materială destinate acestora. 
Reprezentanții asociațiilor de părinți sunt de acord cu finanșarea mai multor locuri la profesională, dar subliniază 
că elevii au nevoie de o pregătire de calitate care să-i transforme în angajați căutați pe piața muncii. 
Experții în Educație atrag atenția că schimbarea i-ar putea lua prin surprindere pe unii dintre absolvenții de clasa a 
8-a care se pregătesc pentru Evaluarea Națională și speră să prindă un loc la liceu, mai ales dacă n-au fost ajutați 
să-și dea seama pentru ce parcurs profesional sunt potriviți. 
Guvernul și-a propus creașterea la 60% a ponderii elevilor înscrişi în învăţământul liceal tehnologic şi în 
învăţământul profesional, până în 2020. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Viitorul Pilonului 2, incert după modificările aduse OUG114! Guvernul Dăncilă, somat să acționeze rapid în 
această privință 
Asociaţia Participanţilor în Fonduri de Pensii solicită Guvernului clarificări cu privire la viitorul sistemului de pensii 
private obligatorii din România şi sugerează constituirea unui grup de lucru cuprinzând toate părţile interesate, 
pentru a ajunge la o concluzie referitoare la modul de funcţionare a Pilonului 2 în România, potrivit unui 
comunicat al organizaţiei.  
Asociaţia are în vedere în principal măsurile ce vor fi întreprinse pentru modificarea OUG 114/2018 referitoare la 
Pilonul 2 în vederea relaxării cerinţelor de capital suplimentar, măsuri promise de autorităţi încă de la finalul lunii 
martie.  
"Guvernul este dator să clarifice situaţia administratorilor de fonduri de pensii Pilon 2. Modificările aduse OUG 
114/2018 prin OUG 19/2019 nu aduc clarificări, ci doar amânări în ce priveşte noile cerinţe de capital pentru 
aceşti administratori. Este în beneficiul tuturor salariaţilor care sunt participanţi în aceste fonduri să existe o 
certitudine din acest punct de vedere. Administratorii de fonduri de pensii Pilon 2 trebuie să se concentreze pe 
administrarea şi creşterea activelor fondurilor de pensii, în beneficiul viitorilor pensionari, nu să se preocupe cum 
şi dacă vor face faţă cerinţelor de capital sau dacă îşi vor continua afacerile în România. Este, de aceea, necesar ca 
Guvernul să acţioneze rapid în această privinţă, cu implicarea tuturor persoanelor interesate în acest proces de 
clarificare", a arătat Consiliul Director al Asociaţiei Participanţilor în Fonduri de Pensii din România, 
conform agerpres.ro. 
Organizaţia menţionează că, la finalul anului 2018, Guvernul a adoptat, fără consultare şi fără nicio analiză de 
impact, OUG 114/2018, care modifică substanţial cadrul general de existenţă şi funcţionare a Pilonului II, prin 
introducerea de noi cerinţe de capital pentru administratori, de până la 750 de milioane de euro la nivelul întregii 
industrii pentru anul 2019 (conform unor calcule neoficiale ale Autorităţii de Supraveghere Financiară), reducerea 
cu până la 70% a comisioanelor de administrare şi alte măsuri, precum opţionalizarea Pilonului II şi eliminarea sa 
de facto pentru angajaţii din sectorul de construcţii.  
În urma unor consultări cu administratorii fondurilor de pensii private din România, la finalul lunii martie, prin 
OUG 19/2019, s-a suspendat până la 31 mai 2019 aplicarea cerinţelor cu privire la capitalul social suplimentar 
cerut administratorilor de pensii Pilon 2, fiind însă menţinute neschimbate celelalte măsuri. Amânarea oferită 
administratorilor de fonduri de pensii private nu oferă însă predictibilitate, iar problema Pilonului 2, deja afectat 
de măsurile OUG 114/2018, este departe de a fi rezolvată.  
Asociaţia Participanţilor în Fondurile de Pensii din România este o organizaţie non-guvernamentală ce militează 
pentru drepturile angajaţilor care contribuie la fondurile private de pensii (P2). Prin acţiunile sale şi intervenţiile 
ferme în spaţiul public, Asociaţia a semnalat de fiecare dată intenţiile nefavorabile ale autorităţilor cu privire la 
pensiile private, atenţionând societatea civilă cu privire la aceste probleme. Asociaţia va continua să se implice 
activ în identificarea şi adoptarea de către autorităţi a celor mai bune soluţii pentru a creşte şi a garanta veniturile 
viitoare ale angajaţilor români ce vor ajunge la vârsta pensionării. 
 (Sursa: Agerpres) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Îngrijitorii copiilor cu dizabilități au fost CONCEDIAȚI. Ministrul Muncii: Nu înțeleg cum s-a întâmplat asta! 
În mai multe localități din țară, îngrijitorii copiior cu dizabilități, care în cele mai multe cazuri sunt chiar părinții 
acestora, s-au trimis notificări prin care îngrijitorii au fost informați că nu mai sunt fonduri pentru întreținerea 
acestora și au intrat în procedura de preaviz, în vederea concedierii. Ministrul Muncii, Marius Budăi, susține că nu 
înțelege cum s-a ajuns în această situație și le cere primarilor să citească Legea bugetului pentru că acolo au 
prinsă finanțarea. 
”Am aflat și eu ieri despre acest eveniment neplăcut. Spre surprinderea tuturor, că am mai citit o dată Legea 
bugetului de stat și fondurile sunt asigurate. Ca ministru al Muncii eu vă spun că ne uităm în Legea bugetului de 
stat, acolo unde se spune foarte clar cum se face echilibrarea bugetului. Nu înțeleg care este rațiunea primarului 
care a făcut așa ceva. 
Eu fac apel către toți primarii și le spun că consulte Legea bugetului și acolo vor vedea care este sursa de 
finanțare. Trebuie să cercetăm să vedem și să rezolvăm această problemă.”, a declarat Marius Budăi, la Realitatea 
TV. 
Între timp, copiii cu dizabilități nu mai beneficiază de sprijin financiar din partea statului, prin intermediul 
îngrijitorilor. 
Ministrul Muncii a dat asigurări că această situație va fi rezolvată în cel mai scurt timp. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Bugetul Capitalei, de peste 1,4 miliarde de euro, a fost votat în şedinţa CGMB. Ce planuri are PMB cu banii şi 
unde vor fi alocate cele mai mari sume 
Consilierii PMB au votat, marţi, proiectul care prevede aprobarea bugetului propriu al Municipiului Bucureşti, 
valoarea acestuia fiind de aproape 6,8 miliarde de lei, adică peste 1,4 miliarde de euro. 
PMB a transmis, recent, ce planuri are cu aceşti bani şi unde vor fi alocate cele mai mari sume. Proiectul a fost 
aprobat, marţi, în Consiliul General al Municipiului Bucureşti (CGMB). 
„Bugetul Primăriei Capitalei pentru anul 2019: peste 370 de milioane de euro pentru infrastructură, modernizarea 
transportului în comun şi reabilitarea arterelor, 85 de milioane de euro pentru domeniul sănătăţii, 38 de milioane 
de euro pentru consolidări, 128 de milioane de euro pentru asistenţă socială, destinaţi atât proiectelor în derulare, 
cât şi stimulentelor financiare pentru tineri şi categoriille sociale vulnerabile”, se arată într-un comunicat transmis, 
recent, de Primăria Capitalei. 
Potrivit Gabrielei Firea, bugetul ar fi cu 20% mai mic faţă de anul trecut, însă acoperă investiţiile importante. 
Primăria Capitalei precizează care sunt cele mai importante alocări: peste 373 de milioane de euro pentru 
infrastructură rutieră, modernizarea mijloacelor de transport în comun, fluidizarea traficului şi subvenţii STB. 
„Astfel, pe lângă cele 400 de autobuze noi (contractate anul trecut) se vor mai achiziţiona, într-o prima etapă, 100 
de tramvaie, 100 de troleibuze, 30 de autobuze hibrid şi 100 de autobuze electrice. De asemenea, se vor 
moderniza staţiile de tramvai, troleibuz şi autobuz, prin achiziţionarea de mobilier urban şi se vor moderniza 10 
km de linii de tramvai. Pentru subvenţia STB, prin proiectul de buget, vor fi alocaţi, într-o prima etapă, 170 de 
milioane de euro”, se arată în comunicatul PMB. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PMB: Cererea de suspendare provizorie a executării sentinţei de deschidere a falimentului RADET – admisă 
Primăria Municipiului Bucureşti (PMB) a anunţat, marţi, că a fost admisă cererea de suspendare provizorie a 
executării sentinţei de deschidere a falimentului RADET,  judecată la Curtea de Apel. 
"În concret, începând de astăzi, întregii activităţi a RADET nu i se mai aplică niciunul dintre efectele falimentului, 
regia autonomă revenind la perioada de observaţie, respectiv cea de dinaintea pronunţării falimentului. În 
următoarea perioadă întreaga activitate a RADET va fi preluată de Compania Municipală Termoenergetica", se 
arată într-un comunicat de presă al municipalităţii. 
Primăria Capitalei îi reasigură pe bucureşteni că nu vor fi afectaţi, agentul termic fiind livrat către populaţie. 
"Salariaţii regiei nu vor resimţi nici ei această schimbare şi nu se vor face disponibilizări", se susţine în comunicatul 
citat.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Bucureștenii vor beneficia de internet gratuit de mare viteză în spațiile publice 
Primăria Capitalei anunță că bucureștenii vor beneficia de acces gratuit la internet WiFi în spații publice precum 
parcuri, piețe, clădiri publice, biblioteci, muzee etc, după ce Comisia Europeană a acceptat cererea de participare 
a Municipalității la inițiativa WiFi4EU. Proiectul a fost aprobat în unanimitate de Consiliul General al Municipiului 
București. 
Pentru acest proiect, Primaria Capitalei a obținut, în luna februarie, fonduri nerambursabile în valoare de 15.000 
de euro pentru a instala rețele WiFi în spații publice. Banii vor fi folosiți la finanțarea echipamentelor și costurile 
de instalare, iar municipalitatea va acoperi costurile legate de abonament. 
Rețelele WiFi urmează a fi instalate în termen de 18 luni de la semnarea acordului de finanțare. Accesul 
consumatorilor finali la rețeaua WiFi4EU va fi gratuit, nu va conține publicitate comercială și nu va utiliza date cu 
caracter personal în scopuri comerciale. 
Rețelele WiFi vor fi ușor accesibile și vor utiliza echipamentele cele mai recente și de cea mai bună calitate 
disponibile, capabile să asigure o conectivitate de mare viteză utilizatorilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 DEZASTRU Oltchim Râmnicu Vâlcea intră în FALIMENT 
Administratorii judiciari ai companiei Oltchim Râmnicu Vâlcea au solicitat deschiderea procedurii falimentului faţă 
de combinatul chimic, planul de reorganizare al activităţii acestuia expirând luni, se arată într-un raport, trimis 
marţi, Bursei de Valori Bucureşti (BVB). 
Solicitarea a fost depusă la Tribunalul Vâlcea, în dosarul deschis în 2013 prin care s-a declarat intrarea în 
insolvenţă a companiei vâlcene, informează agerpres.ro. 
"Consorţiul de administratori judiciari ai Oltchim S.A. anunţă că a depus în data de 23.04.2019 la Tribunalul 
Vâlcea, în dosarul nr. 887/90/2013, Raportul privind stadiul de implementare a planului de reorganizare a 
activităţii Oltchim S.A. prin care se solicita instanţei să ia act că durata de implementare a planului de reorganizare 
a expirat la data de 22.04.2019 şi să dispună deschiderea procedurii falimentului faţă de Oltchim S.A. Menţionam 
că astăzi Raportul va fi publicat în Buletinul Procedurilor de Insolvenţă. Următorul termen procedural este pe 
08.05.2019", se precizează în raportul publicat pe BVB. 
În luna noiembrie a anului trecut, Chimcomplex S.A. a cumpărat, cu 127 de milioane de euro, cea mai mare parte 
a activelor Oltchim, între care secţiile: Clorosodice, Oxo-alcooli, Polioli, Servicii pe teren, Vagoane şi parţial 
VCM/PVC 1, dar a preluat şi 1.164 dintre salariaţii de la Râmnicu Vâlcea. 
De asemenea, în luna iunie 2018, a fost finalizat şi contractul de vânzare încheiat cu Dynamic Selling Group SRL, 
care a cumpărat cu peste 12 milioane de lei Divizia Materiale de Construcţii Ramplast. 
Activele companiei vâlcene care nu s-au vândut - Divizia Vâlcea, compusă din şase compartimente şi un sector al 
unităţilor în conservare şi Divizia Bradu-Piteşti, cu patru compartimente şi un sector cu unităţile în conservare, au 
rămas în administrarea Oltchim. 
Combinatul se află din ianuarie 2013 în insolvenţă, acţionarul majoritar fiind statul român, prin Ministerul 
Economiei, care deţine peste 54% din acţiunile societăţii. Din luna februarie, compania a rămas cu 177 de 
angajaţi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 SURPRIZĂ în Guvern: Meleșcanu propune dublarea secțiilor de vot în Diaspora pentru europarlamentare 
Ministrul de Externe, Teodor Meleșcanu, propune înființarea a 441 de secții de vot în Diaspora, mai mult decât 
dublul secțiilor de vot de la precedentele alegeri europene. 
După centralizarea comunicărilor misiunilor diplomatice și oficiilor consulare privind înființarea de secții de votare 
la alegerile pentru membrii din România în Parlamentul European, la data de 22 aprilie 2019, se propun a fi 
înființate 441 de secții de votare. 
Comparativ cu alegerile anterioare pentru Parlamentul European (2014, 2009 și 2007 – când au fost organizate 
190 de secții) sunt cu 251 secții de votare în plus. 
Comparativ cu referendumul național pentru revizuirea Constituției din 2018 (378 secții organizate) sunt propuse 
a fi organizate 63 de secții de votare în plus. 
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Comparativ cu alegerile parlamentare din 2016 (417 secții organizate) sunt cu 24 de secții de votare în plus. 
Din cele 441 de secții de votare, sunt propuse a fi organizate 186 de secții de votare pe lângă sediile misiunilor 
diplomatice (ambasadă, misiune permanentă, consulat general, consulat, oficiu consular, birou consular) și ICR, 
iar 255 de secții de votare în alte locații (menționăm că pentru 21 dintre acestea se propune organizarea în 
localurile consulatelor onorifice). 
Față de procesele electorale anterioare, 63 secții de votare sunt propuse în locații/localități noi (19 în Italia, 10 în 
Marea Britanie, 10 în Germania, 4 în Spania, câte 3 în Franța și Danemarca, câte 2 în Austria, Olanda, Norvegia, 
Elveția și câte 1 în Canada, Finlanda, Grecia, Irlanda și Republica Moldova, la care se adaugă secția nou înființată 
ca urmare a operaționalizării Ambasadei din Sultanatul Oman). 
Aproximativ 51 de secții de votare au fost propuse spre înființare ca urmare a petițiilor/solicitărilor înaintate 
misiunilor diplomatice de către un număr semnificativ de cetățeni români sau ca urmare a consultărilor inițiate de 
misiuni cu reprezentanții asociațiilor de români, dintre acestea exemplificând: Freiburg im Breisgau, Würzburg, 
Regensburg, Ingolstadt, Augsburg, Köln, Bochum, Karslruhe (Germania), Lecce, Taranto, Crotone, Catanzaro, 
Potenza, Parma, Siena, Pisa, Vittoria, Lodi, Chieri, Valeggio sul Mincio (Italia), Le Blanc Mesnil, Trappes, Rennes 
(Franța), Linz, Innsbruck (Austria), Moncton (Canada), Ringkobing, Vejle, Sonderborg (Danemarca), Mariehamn 
(Finlanda), Zurich, Basel (Elveția), Cork (Irlanda), Vatne, Kristiansand (Norvegia), Amsterdam, Eindhoven (Olanda), 
Plymouth, Colchester, Northampton, Peterborough, Leicester, Nottingham, Doncaster (Marea Britanie), Tenerife, 
Santander (Spania), Heraklion - Creta (Grecia), Durlești (Republica Moldova). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Kim Jong-un a ajuns în Rusia, înainte de summitul cu Vladimir Putin 
Liderul nord-coreean Kim Jong-un a ajuns miercuri în Rusia, în contextul în care joi urmează să aibă o întrevedere 
cu preşedintele rus Vladimir Putin în oraşul Vladivostok din estul ţării, a informat presa rusă, citată de site-ul 
agenţiei Dpa. 
Trenul cu care călătoreşte acesta a ajuns în staţia Hasan, aflată în estul regiunii Primorsky, a informat un oficial 
rus. 
"Kim Jong-un a coborât din tren. A primit flori, pâine şi sare. Acum ar putea vizita muzeul Kim II Sung", a adăugat 
acesta. 
Aceasta este prima vizită oficială a liderului nord-coreean în Rusia, pe agendă aflându-se denuclearizarea Coreei 
de Nord şi cooperarea economică între Moscova şi Phenian. 
Kim Jong-un este însoţit de adjunctul ministrului de Externe, Choe Son Hui, relatează agenţia KCNA. 
(Sursa: Mediafax) 
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